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Imaging of the thyroid gland with pinhole collimators in the lateral projection is associated with the problem of count rate contribution from the contralateral lobe. In a series of experiments conducted using a thyroid-simulating phantom, the contribution of this nature was calculated. Radioisotopes of different energies such as 99mTc and 131I were used to see the effect of energy on this contribution. It was observed that the count rate contribution from the contralateral lobe to the lobe proximal to the collimator can be as high as 70% at a distance of 6 cm from the collimator. At distances more than 6 cm these contributions from the contralateral lobe are much more than this.




Die laterale Schilddrüsenszintigraphie mit Pinhole-Kollimator ist belastet durch den Zählratenbeitrag des kontralateralen Lappens. In einer Reihe von Untersuchungen mit einem Schilddrüsenphantom wurde dieser Beitrag zur Zählrate berechnet. Es wurden die Radionuklide 99mTc und 131J in den Versuchen verwendet, um die Bedeutung der unterschiedlichen Energie auf die Zählrate zu untersuchen. Es konnte festgestellt werden, daß 70% der Impulse, die über dem proximalen Lappen gemessen werden, bei einer 6-cm-Entfernung vom Kollimator vom kontralateralen Lappen stammen. Der Anteil der Impulse von kontralateralen Lappen steigt bei Zunahme der Entfernung über 6 cm.
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